
Protokół Nr XX/16

z XX sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 31 maja 2016 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej, ul. Dąbrowskiego

(czas trwania godz.:12:00 – 15:30)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XX sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący  stwierdził, że na sali jest quorum - obecnych było 22 radnych (nieobecna była 

radna  Dorota  Urbańska)  -  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał  oraz  powitał 

przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki do protokołu.

Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że 27 maja obchodziliśmy Dzień 

Samorządu Terytorialnego, święto uchwalone przez Sejm RP w 2000 r. Przewodniczący powiedział, 

że z tej okazji życzy wszystkim samorządowcom satysfakcji i sukcesów w pracy oraz wszelkiej 

pomyślności w życiu osobistym. Przewodniczący dodał, że 25 maja wpłynął list od posłanki na 

Sejm RP Marii Małgorzaty Janyski i odczytał jego treść.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XIX

a XX sesją Rady Miasta Piły - druk nr 437.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 439. Autopoprawka - druk nr 456.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2015 rok - druk nr 440.

a.  rozpatrzenie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Miasta  Piły za 

2015 rok - druki nr 442, 445.

b. opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2015 rok - druk nr 443.

c. dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2015 r.

5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2015 

rok - druk nr 441.



a. przedstawienie Uchwały Nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 26 kwietnia 

2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piła za rok 2015 oraz wniosku 

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2015 rok - druk nr 444.

b. przedstawienie opinii  Regionalnej  Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji  Rewizyjnej Rady 

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2015 rok - druk nr 453.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający uchwałę Nr XXV/292/04 Rady Miasta Piły z dnia 

28  września  2004  r.  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  pomocy 

społecznej w zakresie zadań własnych - druk nr 448.

7.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Wawelskiej i Na Leszkowie - druk nr 449.

8.  Projekt uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Piły w rejonie ul. Kamiennej - druk nr 450.

9.  Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie nawiązania  współpracy partnerskiej  pomiędzy 

Gminą Piła a Miastem Imola (Włochy) - druk nr 451.

10. Projekt uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie przystąpienia Gminy Piła  do Stowarzyszenia 

wspierania Instytutu Regionów Europy (IRE) z siedzibą w Wiedniu - druk nr 452.

11.  Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonej przy ul. Wodnej w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust.1 

ustawy o gospodarce nieruchomościami - druk nr 454.

12. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok - druk nr 

455. Autopoprawka - druk nr 457.

13. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2015 - druk nr 447.

14. Informacja z realizacji uchwał Rady Miasta Piły za 2015 rok - druk nr 446.

15. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych - druk nr 438.

16. Wolne głosy, wnioski i informacje.

17. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Pawła Jarczaka, wiceprzewodniczącego Rady Miasta 

Piły  o  odczytanie  informacji  w sprawie  protokołu  z  XIX sesji  Rady Miasta  Piły  -  informacja 

stanowi załącznik do protokołu.

Paweł Jarczak, wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły odczytał informację i postawił wniosek

o przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.
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Głosowanie:

Radni  jednogłośnie  pozytywnie  –  21  głosami  „za”  -  zaopiniowali  wniosek  o  przyjęcie 

protokołu z XIX sesji Rady Miasta Piły bez odczytania.

Ad 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy XIX

a XX sesją Rady Miasta Piły.

Piotr Głowski,  prezydent  Miasta  Piły powiedział,  że  chciałby powitać  na  sali  posła  i  chyba 

najbardziej  utytułowanego  naszego  lekkoatletę  Szymona  Ziółkowskiego,  złotego  medalistę

z  Sydney,  uczestnika  olimpiady w Atlancie,  Atenach,  Pekinie,  Londynie,  trzykrotnego  złotego 

medalistę  mistrzostw  świata,  czternastokrotnego  mistrza  Polski.  Przed  chwilą  –  powiedział 

prezydent  Głowski  –  otwieraliśmy  na  naszym  nowym  stadionie  Mistrzostwa  Województwa 

Wielkopolskiego  Szkół  Podstawowych  w  Czwórboju  Lekkoatletycznym  i  była  okazja,  żeby 

usłyszeć o powiązaniach Szymona Ziółkowskiego z Piłą. Prezydent dodał, że, jeśli Przewodniczący 

wyrazi zgodę, to poseł Ziółkowski na pewno chętnie opowie o swoich związkach z Piłą.

.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że odda głos posłowi Szymonowi Ziółkowskiemu 

w kolejnym punkcie obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym, 

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły. Autopoprawka.

Szymon Ziółkowski, poseł na Sejm RP powiedział, że w tym roku mija okrągła rocznica jego 

związków z Piłą, bo to właśnie na pilskim stadionie, w roku 1996, udało mu się po raz pierwszy 

zdobyć mistrzostwo Polski, a jednocześnie, także po raz pierwszy, zakwalifikować się na igrzyska 

olimpijskie. Poseł Ziółkowski powiedział, że widział nasz stadion miejski i dodał, że jest to bardzo 

ładny obiekt. Szymon Ziółkowski powiedział, że smutno mu jako poznaniakowi, że w Poznaniu nie 

ma  takiego obiektu,  ale  ma nadzieję,  że  Rada Miasta  Poznania  i  Prezydent  Poznania  podejmą 

odpowiednie kroki, żeby Poznań nie był gorszy od Piły. Poseł Ziółkowski pogratulował tego, że 

infrastruktura  sportowa w Pile  rozwija  się,  a  jest  to  bardzo istotne  w kontekście  sportu  dzieci

i  młodzieży,  bo im większa dostępność do obiektów sportowych,  tym większe zainteresowanie 
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dzieci i młodzieży zdrowym trybem życia. Poseł Szymon Ziółkowski podziękował za zaproszenie

i życzył zebranym owocnych obrad.

Mieczysław  Augustyn,  senator  RP powiedział,  że  ponieważ  towarzyszy  dzisiaj  posłowi 

Ziółkowskiemu, to nie będzie mógł uczestniczyć w całych obradach i dlatego już teraz zabiera głos. 

Senator  powiedział,  że  bardzo  intensywnie  współpracuje  z  prezydentem  Głowskim,  żeby  to 

wszystko,  co  było  zaplanowane  w  kwestii  inwestycji  kolejowych  i  drogowych  posuwało  się 

systematycznie do przodu. Nie brak – powiedział senator Augustyn – przesłanek do tego, że uda się 

w  znacznej  mierze  zrealizować  nasze  ambicje,  by  wreszcie  mieć  obwodnicę  z  prawdziwego 

zdarzenia, żeby droga nr 11 była budowana w przyzwoitym tempie. Jest szansa na to, żebyśmy 

dopięli swego i żebyśmy dokończyli wszystkie remonty na dworcu, łącznie z lokomotywownią. Nie 

jest to jednak pewne i dlatego właśnie teraz senator Augustyn zwraca się o wsparcie i pomoc do 

wszystkich  parlamentarzystów,  którzy  mogą  i  powinni  przyłożyć  rękę  do  tych  starań.  Senator 

Mieczysław Augustyn złożył  także gratulacje z okazji Dnia Samorządu i życzył  zebranym, aby 

podejmowali tylko dobre decyzje, a przez to umacniali szacunek wyborców.

Radna Maria Kubica zadała pytanie dotyczące 69. punktu sprawozdania.

Radna Małgorzata Karwacka zapytała o 46. punkt sprawozdania z prac Prezydenta.

Radny Jacek Bogusławski zadał pytanie dotyczące 66. punktu sprawozdania.

Radna Teresa Kasior zapytała o 87. punkt sprawozdania.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły, odpowiadając na pytania radnych, powiedział, m.in., że:

•Odnośnie  do  punktu  46.  i  ośrodka  radioterapii,  Prezydent  powiedział,  że  jesteśmy  na  etapie 

inwestycji,  a  głównym  inwestorem  jest  Wielkopolskie  Centrum  Onkologii.  Założony  czas 

inwestycji wynosi 2 lata, mamy nadzieję, że w roku 2018 część budowlana zostanie oddana, 

potem  nastąpi  etap  wyposażania,  to  będzie  specjalistyczny  sprzęt,  kupowany  w  ramach 

kontraktów, które Województwo podpisuje również ze stroną rządową, więc ta część jest poza 

naszym wpływem, ale mamy nadzieję, że bardzo szybko przebiegnie etap wyposażania ośrodka 

w niezbędny sprzęt.

•W odniesieniu do 66. punktu sprawozdania,  prezydent Głowski powiedział,  że z działkowcami 

spotykamy się systematycznie, te spotkania są niezwykle ważne, bo działki w Pile są ważne, jest 

dużo osób,  które mają działki  i  z  nich korzystają.  Ustalane  są na tych  spotkaniach  bieżące 

kwestie, a obecnie Prezydent poprosił o przygotowanie listy kluczowych problemów, które są 
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dla działkowców najbardziej istotne, lista ta została przedstawione i Prezydent ma nadzieję, że

z przedstawionych kilkunastu postulatów uda się ustalić kilka najważniejszych i zrealizować je 

w kilku najbliższych latach.

•Odnośnie do punktu 69. Prezydent powiedział, że w spotkaniu uczestniczyli Panowie Dyrektorzy, 

odpowiadający  za  przygotowanie  strategii  Hubert  Zobel,  dyrektor  Departamentu  Wdrażania 

Programu Regionalnego i Grzegorz Potrzebowski, Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej. 

Spotkanie dotyczyło przede wszystkim tego roku, czyli trybu i sposobu ogłaszania konkursów, 

tempa ogłaszania konkursów różnego rodzaju. Chodzi o to, żebyśmy się dobrze przygotowali,

a po drugie, żebyśmy byli w stanie, finansowo, zrealizować te zadania w oczekiwanym czasie. 

Jestem przekonany – dodał prezydent Głowski – że uda się nam to zrealizować.

•Odnośnie do punktu 87. sprawozdania, Prezydent powiedział, że do tego punktu najlepiej odniesie 

się Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły powiedział,  że w tym punkcie porządku obrad chciałby 

przekazać  Radzie  informację.  Prezydent  powiedział,  że  pojawiały  się  pytania  związane

z  funkcjonowaniem stadionu  żużlowego  czy  hali  widowiskowo –  sportowej  i  chciałby  w tym 

miejscu powiedzieć o tym jaka jest podstawowa różnica. Stadion żużlowcy mają na wyłączność,

z niewielkim udziałem zawodów sportowych w piłce nożnej, a hala widowiskowo – sportowa jest 

wynajmowana  na  godziny,  korzystają  z  niej  nie  tylko  znane  nam kluby –  PTPS,  ISKRA,  KS 

Basket, są grafiki, ale też umowy indywidualne, z sali korzysta kilkadziesiąt podmiotów, są tam, 

m.in.  organizowane różnego rodzaju targi,  koncerty,  mecze  w innych dyscyplinach –  np.  piłce 

ręcznej,  boksie  czy  futsalu.  Z  tego  powodu  trudno  porównywać  sposób  wykorzystania  tych 

obiektów i finanse. Prezydent Piotr Głowski powiedział, że w tej części roku wpływy z każdego

z tych klubów wyniosły kilkanaście do kilkudziesięciu tysięcy złotych, każda godzina jest osobno 

liczona, np. hala dla biletowanego meczu to tysiąc złotych. Prezydent powiedział, że pieniądze od 

początku, od rozpoczęcia się pierwszej kadencji,  są dedykowane specjalnie na żużel. Te kwoty, 

które przekazujemy, złożone są z różnych elementów, jeden oczywisty, to koszty związane z ustawą 

o  rachunkowości,  te,  które  ponosi  MOSiR,  w  ubiegłym  roku  wydatkowana  kwota,  w  tym  są 

oczywiście  podatki,  wynagrodzenia,  badania  i  usługi  remontowe,  wyniosła  657.016,70 złotych.

W tym roku, przewidywany koszt wynosi 662.016,70 złotych. Wydatki majątkowe, te które już 

zrealizowaliśmy, na bandę pneumatyczną i na wzmacniacze wynoszą 104.042,00 zł oraz te, które 

chcemy zrealizować,  czyli  wymiana  siedzisk  na  stadionie  oraz  modernizacja  systemu telewizji 

przemysłowej – to 370 tys. złotych. Łącznie daje to, z podstawową dotacją 500 tys. i na młodzież  

330 tys. złotych, 1.666.058,85 zł. Od tego należy odjąć kwotę, którą otrzymujemy od klubu, czyli 

300 tysięcy złotych, więc pozostaje 1.366.058,85 zł. Ta kwota została przez nas – dodał prezydent 

Piotr  Głowski  –  ustalona  z  klubem przed sezonem,  to  była  ta  kwota,  która  jest  niezbędna do 
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utrzymania zarówno zespołu jak i stadionu. Staramy się bardzo oszczędnie i racjonalnie nasz budżet 

dzielić.  Nasza  współpraca  z  klubem  jest  na  tyle  owocna,  również  dzięki  takiemu  podziałowi 

finansów,  że  klub  nie  zasypia  gruszek  w  popiele,  bardzo  intensywnie  poszukuje  inwestorów

w postaci  sponsorów, którzy cały czas  dołączają,  także dzięki  dobrym wynikom w ciągu roku

i  sytuacja,  z  którą  mamy w tej  chwili  do  czynienia  raczej  nie  budzi  niepokoju.  Znamy wiele 

przypadków klubów, które były na garnuszku jednego podmiotu i w momencie kiedy pojawiały się 

kłopoty finansowe kluby te  upadały.  My pracujemy nad takim modelem,  który nas  przed  tym 

zabezpiecza.  Pracujemy  nad  takimi  wydatkami,  nad  takim  pokryciem  kosztów,  żeby  to  było 

racjonalne,  żeby  nie  wydawano  pieniędzy  ponad  miarę  i  żeby  np.  nie  płacono  podwójnie 

zawodnikom.  To  wszystko  jest  brane  pod  uwagę.  Mamy  plan  wieloletni,  patrzymy  na  wiele 

doświadczeń  w  różnych  dziedzinach  sportowych  i  w  różnych  miastach.  My  zrobiliśmy  – 

powiedział prezydent Głowski – stadion lekkoatletyczny, który jest na pewno najlepszym obiektem 

w Wielkopolsce i pewnie jednym z lepszych w Polsce, bo chyba po „Zawiszy” jesteśmy numerem 

dwa, a mamy też plan długodystansowego dochodzenia wraz z klubem żużlowym do tego, aby

i klub rósł w siłę i żeby nasz stadion w tym czasie się zmieniał. Nasze inwestycje są przewidziane 

na kilka lat, ale za to nie zagrożą finansom i działaniom w innych dziedzinach. Trzeba pamiętać, że 

jest też koszt alternatywny, czyli myślenie o tym, co innego można kupić za dane środki i trzeba 

zawsze pamiętać, że są dziedziny w ramach których można przeliczyć te pieniądze w zupełnie inny 

sposób,  bo  jeżeli  weźmiemy pod uwagę wypoczynek  dzieci  i  młodzieży,  to  jest  to  26  tysięcy 

wyjazdów – jednodniowych i  z  pełnym wyżywieniem. To są dylematy,  przed którymi  stajemy. 

Staramy się, żeby było i na wyjazdy dla dzieci, i na sport, i na kulturę, i na stadion, ale trzeba mieć

w tym wszystkim nie tylko racjonalne podejście, ale również trzeba mieć gospodarskie podejście, 

żeby nie wyrzucać pieniędzy niepotrzebnie. Tam, gdzie są te pieniądze potrzebne, tam, gdzie była 

potrzebna zmiana i inwestycja w bezpieczeństwo, to zostało to zrobione. Tam, gdzie były potrzebne 

zmiany związane z wyglądem stadionu, to robimy teraz. Zmiany powoli następują, a ten stadion 

będzie na pewno – dodał Prezydent – takim obiektem, na którym będziemy mogli przeprowadzać

w kolejnych  latach  wiele  emocjonujących  wydarzeń,  którym,  jako  kibic,  Prezydent  będzie  się 

przyglądał z przyjemnością.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych, odnosząc się do punktu 

87.  sprawozdania,  powiedział,  że  jesienią  ubiegłego  roku  Rada  Miasta  Piły  podjęła  uchwałę,

z której treści wynikało, że wyraża wolę opracowania programu polityki zdrowotnej w zakresie 

profilaktyki zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie Piła na lata 2016 – 2018. Po 

kilku  posiedzeniach  Komisji  Spraw  Społecznych,  przy  dużym  współudziale  Adama 

Leszczyńskiego, dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego, program 

ten został opracowany. Wolą i życzeniem Prezydenta było, żeby przed podejściem do konkretnych 
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działań,  odbyło  się  spotkanie.  Program  oparty  jest  na  trzech  filarach:  informacji,  badaniach 

cytologicznych  i  szczepieniach  dziewczynek  urodzonych  w  2004,  2005  i  2006  roku.  Na  te 

szczepienia  chcemy przeznaczyć  około  500 tys.  złotych  i  zaszczepić  około  1100 dziewczynek

z Gminy Piła. 9 maja odbyło się takie spotkanie, w którym uczestniczyły także media. Byliśmy – 

dodał radny Bystrzycki – zaskoczeni bardzo dużym zainteresowaniem z zewnątrz. Na spotkaniu 

głos zabrała prof. Hanna Krauss z Uniwersytetu Medycznego w Poznaniu, specjalistka w dziedzinie 

szczepień,  która  przedstawiła  informację  na  temat  rodzaju  szczepionek  oraz  samej  procedury 

szczepienia. Na spotkaniu wypowiadał się także ordynator oddziału ginekologiczno - położniczego 

Szpitala Specjalistycznego w Pile dr Andrzej Przybylski, który podkreślił,  że bardzo ważna jest 

profilaktyka i  przeprowadzanie badan cytologicznych.  Włodzimierz Bystrzycki,  przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych powiedział, że pierwszy etap został osiągnięty, teraz będzie czas na 

podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  polityki  zdrowotnej  w  zakresie  profilaktyki 

zakażeń wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) w gminie Piła na lata 2016 – 2018, więc na pewno 

Rada jeszcze powróci do tematu.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2015 rok.

a. rozpatrzenie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z wykonania budżetu Miasta  Piły za 

2015 rok.

b. opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Miasta Piły za 2015.

c. dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta Piły za 2015 r.

Skarbnik przedstawiła materiał w formie prezentacji.

Skarbnik przedstawiła opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia 

opinii  o  sprawozdaniu  z  wykonania  budżetu  Miasta  Piły  za  2015 rok  – uchwała  RIO stanowi 

załącznik do protokołu.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący Rady Miasta  Piły poprosił  radnego Lucjana  Sutkowskiego, 

przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta o przedstawienie opinii Komisji Budżetu

i Rozwoju Miasta.
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Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta powiedział,  że 

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta na wspólnym posiedzeniu z Komisją Gospodarki Miejskiej, 

które odbyło się 25 maja br. zapoznała się z rocznym sprawozdaniem z wykonania budżetu Miasta 

Piły  za  2015  rok.  Omawiany  materiał  zawierał  też  roczne  sprawozdania  jednostek 

podporządkowanych  oraz  informację  o  stanie  mienia  Gminy  Piła.  Po  zapoznaniu  się  ze 

szczegółowymi wyjaśnieniami na zadane pytania, można stwierdzić, że budżet Miasta Piły za 2015 

rok został zrealizowany z bardzo dobrym wynikiem, o czym świadczy m.in. deficyt na poziomie 

tylko  118  tys.  złotych.  Pierwotne  założenia  dochodów  budżetowych  na  poziomie  około  261 

milionów złotych w trakcie roku były wielokrotnie zmieniane kolejnymi uchwałami Rady Miasta 

Piły,  zwiększając  ich  poziom  o  około  9  milionów  złotych.  Natomiast  po  stronie  wydatków, 

założona  wielkość  253  milionów  złotych  uległa  zwiększeniu  o  blisko  17  milionów  złotych. 

Tradycyjnie,  wpływ  na  wdrażanie  kolejnych  zmian  miały,  po  stronie  dochodów,  m.in.  dotacje 

celowe,  subwencje,  środki  z  Powiatu  Pilskiego,  narodowego  Funduszu  Ochrony  Środowiska

i odzyskiwany VAT. Po stronie wydatków – dysponowanie dotacji celowych zgodnie z decyzjami, 

m.in.  Wojewody  Wielkopolskiego,  nowe  zadania  inwestycyjne  i  korekty  w  jednostkach 

organizacyjnych  Gminy.  Dochody Miasta  Piły  były  wyższe  o  3,68% niż  w  poprzednim roku. 

Natomiast w zakresie wydatków bieżących nastąpiło zwiększenie o jedynie 1,29%. Podkreślić też 

warto, że wydatki majątkowe wyniosły ponad 34 miliony złotych, to jest w strukturze wydatków 

13,25%  ogółu  wydatków,  na  poziomie  porównywalnym  z  rokiem  poprzednim.  Przedstawiony 

wynik  został  osiągnięty  bez  zaciągania  dodatkowych  zobowiązań.  Finansowanie  inwestycji 

pochodziło  z  kilku  źródeł,  m.in.  z  przekształceń  własnościowych,  dochodów  bieżących

i  dofinansowań  zewnętrznych.  Rok  2015  został  zakończony  uzyskaniem  znacznej  nadwyżki 

operacyjnej w kwocie ponad 15 milionów złotych, która to nadwyżka jest wykładnikiem dobrej 

polityki  finansowej  Gminy,  gdyż  wykazuje,  że  bieżące  wydatki  znajdują  pełne  pokrycie

w  bieżących  dochodach.  Należy  też  podkreślić,  że  Gmina  w  całości  zrealizowała  założone 

wskaźniki  w  zakresie  spłaty  kredytów  oraz  wykupu  obligacji  komunalnych,  nie  zaciągała  też 

nowych zobowiązań. Aktualne zadłużenie wynosi 82 miliony złotych, co stanowi niespełna 32% 

zrealizowanych  dochodów.  Tym  samym,  zostały  spełnione  wskaźniki  ostrożnościowe  na 

dopuszczalnym poziomie. Osiągnięte wyniki stanowią dobrą prognozę i gwarancję przy ubieganiu 

się  o  środki  unijne  z  bieżącej  perspektywy  czasowej.  Przedłożone  sprawozdania  uzyskały 

pozytywną  opinię  RIO,  Komisji  Rewizyjnej  i  pozostałych  komisji  Rady  Miasta  Piły.  Podczas 

posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta, przedłożone sprawozdanie uzyskało jednogłośnie 

pozytywną opinię.

Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję.
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Radny Lucjan Szutkowski poprosił Skarbnik o informację na temat tego, jak przedstawiają się 

perspektywy  budżetu  Miasta  w  zakresie  środków  unijnych  i  jak  jesteśmy  do  tego  procesu 

przygotowani.

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła powiedziała, że wielokrotnie wypowiadała się na ten 

temat, więc tak radni jak i mieszkańcy mają wiedzę w zakresie przygotowania dokumentacyjnego, 

które od 2, 3 lat zapisywaliśmy w budżetach kolejnych lat po to,  aby pozyskać jak największe 

dofinansowanie  do  projektów  w  różnych  obszarach,  realizowanych  na  terenie  Miasta.  W tym 

momencie  jesteśmy przygotowani  do  sięgnięcia  po środki  zewnętrzne  w ramach m.in.  WRPO, 

jeżeli  chodzi  o  Urząd  Marszałkowski,  chodzi  o  termomodernizację  obiektów  użyteczności 

publicznej,  gimnazjum  nr  4.  Przygotowani  jesteśmy  również  na  nasze  2  projekty  kluczowe,

w ramach rewitalizacji  obszarów poprzemysłowych oraz Pilskiej  Strefy Aktywności.  To półtora 

roku  przygotowywania  dokumentacji,  środki,  które  Gmina  wyłożyła  na  te  dwa  bardzo  duże 

projekty, projekty, które w dużej części zmienią Miasto. Mamy nadzieję, że jeszcze w tym roku 

zostanie ogłoszony nabór i kilka lat realizacji tych inwestycji,  zapisanych po części w budżecie

i  w WPF, będzie  bardzo widoczne.  W ramach rewitalizacji  obszarów poprzemysłowych,  ulice: 

Wawelska, na Leszkowie i Walki Młodych, mamy już rozstrzygnięte pierwsze przetargi w ramach 

realizacji ul. Magazynowej i Strefowej. Niedługo zostanie rozstrzygnięty przetarg na budowę ul. 

Wawelskiej.  Są  to  elementy,  które  składają  się  na  projekt  w  ramach  rewitalizacji  obszarów 

poprzemysłowych,  projekt,  który,  mamy  nadzieję,  znajdzie  dofinansowanie  ze  środków 

zewnętrznych,  w  bardzo  dużych  kwotach.  Przygotowujemy  się  również  do  Pilskiego  Obszaru 

Strategicznej Interwencji. Są to duże pieniądze, które również mamy nadzieję pozyskać do budżetu. 

W tej chwili przygotowujemy się dokumentacyjnie w ramach 4 dokumentacji na ścieżki rowerowe, 

na oświetlenie i całą infrastrukturę z tym związaną, mamy również przygotowane dokumentacje na 

termomodernizację  obiektów  użyteczności  publicznej.  To  mamy  również  wpisane  w  budżecie

i w WPF na kolejne lata. Mamy m.in. nadzieję, uzyskać dofinansowanie na szkołę podstawową nr 

4,  na  przedszkola:  nr  14  i  nr  17  oraz  na  żłobek  nr  1.  Te  projekty  były  przygotowywane

w  poprzednim  roku,  dokumentacja  i  audyty  są  gotowe,  więc  będziemy  tylko  czekać  na 

przygotowane  i  ogłoszone  nabory.  Wczoraj  złożyliśmy  również  wniosek  na  dofinansowanie,

w ramach gospodarki niskoemisyjnej, zakupu przede wszystkim  autobusów miejskich i budowy 

tzw.  Smart  City,  czyli  systemu  dynamicznej  informacji  pasażerskiej,  przebudowę  przystanków 

autobusowych.  Na koniec  swojej  wypowiedzi  skarbnik  Ewelina  Ślugajska  powiedziała,  że  jest 

bardzo dużo projektów, a my czekamy na ogłaszanie kolejnych naborów i będziemy sukcesywnie 

składać wnioski.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  22  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/334/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 5.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2015 rok.

a. przedstawienie Uchwały Nr 1/2016 Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły z dnia 26 kwietnia 

2016 roku w sprawie wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu Miasta Piła za rok 2015 oraz wniosku 

o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Piły za 2015 rok.

b. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

2015 rok. 1.36.00 – 2.00.00

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  Radni  dysponują  w  tej 

sprawie  uchwałą  Komisji  Rewizyjnej  oraz  opinią  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej. 

Przewodniczący  poprosił  o  zabranie  głosu  radnego  Pawła  Dahlke,  przewodniczącego  Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Piły.

Paweł Dahlke, przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły powiedział, że Komisja 

Rewizyjna  w  składzie:  Paweł  Dahlke,  Małgorzata  Karwacka,  Teresa  Kasior,  Ryszard  Małecki, 

Waldemar  Polachowski  i  Piotr  Smagur  dokonała  analizy  złożonych  dokumentów,  wysłuchała 

wyjaśnień Eweliny Ślugajskiej,  skarbnik Gminy Piła,  w zakresie  realizacji  budżetu,  w zakresie 

złożonych sprawozdań finansowych, informacji o realizacji planów finansowych instytucji kultury 

oraz informacji  o  stanie  mienia i  opinii  składu orzekającego RIO w Poznaniu o sprawozdaniu

z  wykonania  budżetu  za  2015  rok. Komisja  Rewizyjna  spotykała  się  trzykrotnie;  były  to 

kilkugodzinne  spotkania,  a  szczegółowo  te  działania  są  opisane  w  dokumencie,  który  Radni 

otrzymali,  a  mieszkańcy  mogą  się  z  nim  zapoznać  na  stronie  BIP  Urzędu  Miasta  Piły. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że nie będzie odczytywał całego dokumentu, bo 

jest on dostępny, podkreślił, że Komisja Rewizyjna sześcioma głosami pozytywnie zaopiniowała 

wykonanie budżetu Miasta Piły za rok 2015 i tym samym wnioskuje o udzielenie absolutorium za 

rok 2015 Prezydentowi Miasta Piły. Przewodniczący Paweł Dahlke dodał, że chciałby podziękować 

członkom Komisji Rewizyjnej  za  pracę  i  Pani  Skarbnik  za  wyczerpujące  wyjaśnienia,  a  także 

pogratulować  Pani  Skarbnik,  Panu  Prezydentowi  i  całemu  zespołowi  tak  dobrego  wykonania 

budżetu.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły otworzył dyskusję.

Ewelina  Ślugajska,  skarbnik  Gminy Piła poprosiła  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej

o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu.

Paweł Dahlke, przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły powiedział, że odczyta 

konkluzję.  Przewodniczący  przytoczył  fragment  opinii RIO,  która  wydała  uchwałę  w  sprawie 

wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miasta  Piły  o  udzielenie  Prezydentowi 

Miasta  Piły  absolutorium  z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2015  rok.  Przewodniczący  odczytał 

Uchwałę  Nr  SO.0955/18/13/Pi/2016  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Poznaniu w składzie: Przewodniczący Ryszard Auksztulewicz i Członkowie - Halina Kurjan oraz 

Karol Hyra. z dnia 12 maja 2016 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Piły o udzielenie Prezydentowi Miasta Piły absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok 

(druk nr 453), w której Regionalna Izba Obrachunkowa m. in. stwierdziła: „Mając powyższe na 

uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  wyraża  opinię,  że 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta w sprawie udzielenia absolutorium Prezydentowi Miasta 

Piły z wykonania budżetu za 2015 rok jest należycie uzasadniony”.

Radna Maria Kubica, przewodnicząca Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej powiedziała, 

że Rada otrzymała obszerne i profesjonalnie przygotowane sprawozdanie z realizacji budżetu za 

rok 2015 oraz informację o stanie mienia Miasta Piły na 31 grudnia 2015 roku. Z przedstawionego 

opracowania  wynika,  że  wykonanie  budżetu  za  2015  rok  jest  potwierdzeniem  przyjętych

w poprzednich latach strategii mających na celu ograniczenie wydatków bieżących z jednoczesnym 

pozyskiwaniem  możliwych  środków  zewnętrznych  związanych  z  wysoką  realizacją  inwestycji 

zaplanowanych do wykonania w 2015 roku. Był to na pewno rok trudny, pełen wyzwań ze względu 

na spłatę zobowiązań zaciągniętych w latach poprzednich z wypracowanych dochodów własnych. 

Gmina  nie  zaciągała  żadnych  zobowiązań,  uznając,  że  przygotowanie  do  pozyskania  nowych 

środków w ramach nowej perspektywy unijnej możliwe będzie dzięki dobrym wskaźnikom i dobrej 

kondycji finansowej miasta. Potwierdzeniem dążeń do realizacji wcześniej przyjętych celów jest 

podpisanie mandatu terytorialnego i pozyskanie środków w ramach Pilskiego Obszaru Strategicznej 

Interwencji,  składanie  wniosków  aplikacyjnych  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego 

Programu Operacyjnego oraz korzystanie z dofinansowań w ramach programów krajowych jak: 

Narodowy Fundusz  Ochrony Środowiska i  Gospodarki  Wodnej,  Wojewódzki  Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej czy różnych programów ministerialnych. Wszystkie te działania 

na pewno pozytywnie wpływają na rozwój miasta, na jego estetykę, na podniesienie jakości życia 

mieszkańców  i  na  jego  atrakcyjność  biznesową.  Na  uwagę  zasługuje  tempo  prac  związanych
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z  realizacją  przyjętych  projektów  i  pojawieniem  się  nowych  inicjatyw,  pomysłów  w  różnych 

obszarach życia miasta, które nie zmniejsza się, lecz przeciwnie – wzrasta. Zważywszy na ogrom 

pracy włożonej w rozwój naszego miasta i wielość ciekawych pomysłów oraz otwartość na nowe 

wyzwania jakimi są z pewnością fundusze unijne umożliwiające podejmowanie różnych działań, 

które  kiedyś  wydawały  się  nawet  trudne  do  wyobrażenia,  radni  Klubu  Radnych  Platformy 

Obywatelskiej  będą  głosować  za  udzieleniem absolutorium Prezydentowi  Miasta  Piły  Piotrowi 

Głowskiemu.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  22  głosami „za”  -  uchwała  nr  XX/335/16  w sprawie 

absolutorium dla Prezydenta Miasta Piły za 2015 rok stanowi załącznik do protokołu.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły podziękował Radzie za udzielenie absolutorium i dodał, że 

to bardzo miłe, kiedy mimo zdarzających się różnic, w momencie oceny, wszyscy potrafią dostrzec 

wykonaną pracę. Prezydent powiedział, że wszystkie kontrole przewijające się przez nasz urząd 

mają  szczęśliwe  finały,  kończą  się  one  raczej  gratulacjami  w  momencie  końcowej  oceny 

dokonywanej  przez  kontrolujących.  Bardzo  ważna  jest  –  dodał  prezydent  Piotr  Głowski  – 

różnorodność  realizowanych  przez  nas  projektów,  nie  skupiamy  się  na  jednej  dziedzinie,  to

w mieście widać i to tworzy niezwykły klimat. Prezydent powiedział,  że chciałby podziękować 

wszystkim, którzy pracowali wspólnie ze Skarbnik Gminy, bo bez tej pracy i tych ludzi nie byłoby 

sukcesu.

Prezydent Piotr Głowski wręczył kwiaty Ewelinie Śligajskiej, skarbnik Gminy Piła.

Stefan  Piechocki,  wicestarosta  Powiatu  Pilskiego pogratulował,  w  imieniu  Zarządu  Powiatu 

Pilskiego, prezydentowi Piotrowi Głowskiemu udzielonego przez Radę absolutorium. Wicestarosta 

dodał, że jest pełen podziwu dla przedstawionego stanu finansów Gminy i podkreślił, że świadczy 

to o dobrym gospodarowaniu finansami.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca sejmiku Województwa Wielkopolskiego, 

w imieniu swoim i radnego Jerzego Kado, złożyła gratulacje prezydentowi Piotrowi Głowskiemu, 

skarbnik Ewelinie Ślugajskiej i wszystkim pracownikom Urzędu Miasta Piły.

Błażej  Parda,  poseł  na  sejm  RP pogratulował  Prezydentowi  i  Skarbnik  dobrego  wykonania 

budżetu za rok 2015.
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Przerwa w obradach. 2.00.00 – 2.27.30

Wznowienie obrad.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniający uchwałę Nr XXV/292/04 Rady Miasta Piły z dnia 

28  września  2004  r.  w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  za  świadczenia  pomocy 

społecznej  w  zakresie  zadań  własnych  przedstawiła  Wanda  Kolińska,  dyrektor  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

Teresa Kasior,  wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/336/16  stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły w rejonie ulic  Wawelskiej i Na Leszkowie przedstawiła  Iwona Wojtecka, dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor zgłosiła autopoprawki. W paragrafie 1, ust. 3, pkt 2 i 4 wyraz „na” powinien być pisany 

wielką  literą,  bo  to  jest  nazwa ulicy  –  „Na Leszkowie”.  W paragrafie  5,  ust.  1,  pkt  6  wyraz 

„nieobjęte” powinien być napisany łącznie.  W paragrafie 9,  pkt 2 i paragrafie 10,  pkt 1, przed 

wyrazem „rozbudowy”,  w jednym i drugim przypadku, powinno być wyrażenie „na przykład”.

W rysunku projektu planu, od strony ul. Wawelskiej, określono kierunek obsługi komunikacyjnej, 

również możliwy od strony drogi zbiorczej, czyli od strony drogi publicznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

13



Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/337/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Kamiennej  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Dyrektor zgłosiła  autopoprawki.  W  paragrafie  3,  ust.  1  oraz  ust.  2  zamiast  słów:  „zmiana 

projektu”, powinno być: „projekt zmiany”.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 17 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.
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Głosowanie ws. załącznika nr 1:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 18 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/338/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 9. i ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą 

Piła a Miastem Imola (Włochy). Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia Gminy 

Piła do Stowarzyszenia wspierania Instytutu Regionów Europy (IRE) z siedzibą w Wiedniu.

Projekty uchwał przedstawił prezydent Piotr Głowski.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekty uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że prosi o przedstawienie, chociaż w zarysie, charakterystyki 

gospodarczej miasta Imola. Odnosząc się do drugiego z omawianych przez Prezydenta punktów, 

radny  Dahlke  zapytał,  czy  wiążą  się  z  tym  jakieś  skutki  finansowe.  Radny  zwrócił  się  też

z pytaniem, czy od razu, w uchwale, nie powinniśmy wyznaczyć Prezydenta jako przedstawiciela 

Piły.

Danuta  Nowak-Bogusławska,  kierownik  Biura  Prezydenta powiedziała,  że  nie  poda  teraz 

konkretnych nazw firm tam się mieszczących, ale może podać obszary, w jakich te firmy działają. 

Większość przedsiębiorstw w sektorze przemysłowym koncentruje się w takich dziedzinach jak: 

mechaniczne, ceramiczne i budowlane. Poza tym, funkcjonują w Imoli firmy skupione na obróbce 

drewna, rolnictwie, produkcji żywności, produkcji papieru i poligrafii. Kierownik dodała, że miasto 

Imola jest znane z toru wyścigowego, na którym do 2006 roku odbywały się wyścigi Formuły 1.

Prezydent  Piotr Głowski powiedział,  że  uchwała  będzie  nadal  w Polsce  procedowana.  W tej 

chwili  należy tę  uchwałę przekazać,  za pośrednictwem Wojewody Wielkopolskiego,  ministrowi 

właściwemu  do  spraw  zagranicznych.  Zapisy,  które  się  pojawiły  były  konsultowane,  mamy 
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nadzieję, że uchwała zostanie zaakceptowana, chociaż wiemy jak trudną drogę przechodzą tego 

typu uchwały.  Bazując  na tym,  co zostało  przygotowane – wykonanie  uchwały,  jako działanie 

bieżące,  powierza się Prezydentowi, a po drugie – statutowo – Prezydent reprezentuje Gminę na 

zewnątrz,  więc powinno to być wystarczające.  W przypadku współpracy pomiędzy miastami  – 

powiedział prezydent Piotr Głowski – nie ma żadnych składek, a w przypadku przystąpienia do 

Stowarzyszenia, pierwotna składka to 250 euro, ale będziemy negocjować, bo jest jeszcze jedna 

tabelka z niższą stawką. Dla porównania, w polskich stowarzyszeniach, w których uczestniczymy, 

stawki wynoszą kilkanaście, a czasem nawet kilkadziesiąt tysięcy złotych.

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy miasto Imola już przystąpiło do procedowania podobnej 

uchwały oraz kiedy możemy się spodziewać rozpoczęcia współpracy pomiędzy miastami.

Prezydent Piotr Głowski odpowiedział, że pracujemy w uzgodnieniu, rozmowy toczą się nie tylko 

na  poziomie  miast,  ale  i  regionów.  We  Włoszech  procedura  przystąpienia  do  jakiegokolwiek 

porozumienia zewnętrznego, jak słyszymy, jest jeszcze bardziej skomplikowana niż u nas. Państwo 

ma wpisaną gwarancję, która daje możliwość kontrolowania takich działań. Będziemy przekazywać 

dokumenty do kolejnych organów, żeby może w wakacje albo po wakacjach zakończyć ten proces.

Głosowanie ad 9.:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/339/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Głosowanie ad 10.:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  18  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/340/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości 

położonej przy ul. Wodnej w Pile w związku z realizacją roszczenia wynikającego z art. 209a ust.1 

ustawy  o  gospodarce  nieruchomościami  omówiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami.

16



Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że Komisja 

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  13  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/341/16  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2016  rok. 

Autopoprawka.

Projekt przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Skarbnik zgłosiła  autopoprawkę.  Proponujemy  –  powiedziała  skarbnik  Ewelina  Ślugajska  – 

wprowadzenie  3  nowych  zadań,  na  które  zabezpieczone  środki  pochodzą  z  dokumentacji 

przyszłościowej,  ale  zostaną  one  uzupełnione  po  zmianie  umowy  z  Ministerstwem  Sportu

i Turystyki i  wprowadzeniem pieniędzy z refundacji  nakładów inwestycyjnych ponoszonych na 

stadion lekkoatletyczny. W pierwszej kolejności zabezpieczamy 51 tys. złotych na zadanie, które

w poprzednich latach pojawiało się, ale teraz jest już z konkretną kwotą – wykup terenu. Drugie 

zadanie, które wprowadzamy wynika z realizacji inwestycji na stadionie lekkoatletycznym – chodzi 

o system nawadniania – proponowane nakłady to 25 tys. złotych. Trzecie zadanie związane jest

z wyposażeniem wybudowanych domków wypoczynkowych na terenie ośrodka wypoczynkowego 

„Płotki”. W tej chwili mamy już wyposażonych 13 domków, domki są już wynajmowane na sezon 

letni.  Duża  część  domków  została  sprzedana,  natomiast  pozostało  nam  kilka  domków,  które 

chcemy wyposażyć, żeby w ramach jeszcze tego sezonu móc je wynajmować i pozyskiwać z tego 

tytułu dochody.

Lucjan Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że 

Komisja zaopiniowała ww. projekty uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  17  głosami  „za”  -  uchwała  nr  XX/342/16  stanowi 

załącznik do protokołu.
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Ad 13.

Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Piły za rok 2015 przedstawił Paweł Dahlke, 

przewodniczący Komisji Rewizyjnej.

Ad 14.

Informacja  z  realizacji  uchwał  Rady Miasta  Piły  za  2015  rok  przedstawiła  Dorota  Bojaczuk, 

dyrektor Wydziału Organizacyjno-Prawnego.

Ad 15.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 16.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radna Teresa Kasior zaprosiła wszystkich na imprezę integracyjną – XIV edycję Biegu Pokoleń 

pn. „Raz do Roku Wokół Bloku”, która odbędzie się jutro, o godzinie 10.00, na osiedlu Górnym.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  wpłynął  wniosek,  który 

Przewodniczący  przekazał  do  wiadomości  radnym.  Jest  to  wniosek  pilskiego  klubu  SLD,  aby 

wprowadzić  zmianę  w  statucie  Miasta  Piły,  wprowadzając  możliwość  korzystania  przez 

mieszkańców  z  inicjatywy uchwałodawczej.  Ten  wniosek  –  powiedział  Przewodniczący  –  był 

niekompletny,  połowa  tekstu  była  urwana,  ale  intencja  była  zrozumiała.  Przewodniczący Rafał 

Zdzierela otworzył dyskusję na temat ww. wniosku.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że jest to, co do zasady, oczywisty wniosek. Ponieważ prace 

nad takim dokumentem trwały, chyba, na etapie przygotowywania nowego statutu, to Prezydent był 

na prawie 100% przekonany, że już na etapie tamtych prac zostało to zakończone. Przeglądaliśmy 

historię – dodał prezydent Głowski – i okazuje się, że w pewnym momencie to po prostu umknęło. 

Wydaje  się,  że  kwestią  jest  może liczba  osób,  które  by miały wnosić  takie  propozycje  i  tryb,  

natomiast jeśli chodzi o samą zasadę, to, oczywiście, w momencie kiedy będziemy przygotowywać 
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korekty w statucie, bo będzie taka potrzeba, będziemy pamiętać o tym temacie i postaramy się takie 

zapisy, umożliwiające jak najszerszy udział mieszkańców, zapisać.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  kierował  pracami  Komisji  Statutowej

w poprzedniej kadencji i wyjaśnił, że, jeśli dobrze pamięta, to temat był wówczas rozważany i była 

zgoda, że inicjatywa jest cenna, ale wtedy, chyba, trwały prace w naszym parlamencie i Komisja 

Statutowa nie chciała dublować zapisów w tej kwestii, wpisując coś, co by było uregulowane przez 

parlament.

Prezydent  Piotr  Głowski powiedział,  że  rzeczywiście  tak  było.  Trwały,  bodajże,  prace  nad 

obowiązkiem  dla  samorządu.  Był  taki  pomysł  ustawodawczy  i  to  właśnie  spowodowało 

wstrzymanie naszych prac w tym temacie.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że  chciałby  zaproponować,  aby  w  chwili 

przystąpienia do prac nad zmianą statutu uwzględnić także rozpatrzenie ww. wniosku.

Radna Małgorzata Karwacka powiedziała, że, jako radna z osiedla Podlasie, chciałaby zaprosić 

wszystkich mieszkańców osiedla na imprezę z okazji Dnia Dziecka, która odbędzie się 4 czerwca,

o godzinie 14.00, przy obiektach straży pożarnej.

Radny  Jacek  Bogusławski powiedział,  że  na  dzisiejszej  sesji  była  mowa  o  współpracy  Piły

z  miastami  europejskimi.  Po  posiedzeniu  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  podzieliłem  się  tą 

informacją  –  powiedział  radny  Bogusławski  –  z  przedsiębiorcami.  Przedsiębiorcy  także  widzą 

ewentualną możliwość współpracy z  innymi gminami,  np.  z  Gruzji.  Radny Jacek Bogusławski 

zapytał jak wygląda procedura nawiązywania współpracy.

Prezydent  Piotr Głowski odpowiedział,  że  przygotuje  informację  na  ten  temat  i  zostanie  ona 

zamieszczona na stronie BIP, żeby każdy zainteresowany mógł się z nią zapoznać.

Ad 17.

Zamknięcie obrad.
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W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta 

Piły zakończył obrady XX sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła:   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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